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Deze zomer achteroverleunen en 
bijkomen van een druk jaar? Niet 
bij World Horti Center. 
Ook deze zomer viert het internati-
onale kennis- en innovatiecentrum 
voor de glastuinbouw de innova-
ties die de tuinbouwsector rijk is. 
De digitale tentoonstelling van de 
nieuwste, baanbrekende innovaties 
is vanaf woensdag 11 augustus geo-
pend. Bekijk alle innovaties én ken-
nisevents om innovatie tot stand 
te brengen via de website van het 
World Horti Center (www.world-
horticenter.nl).  
De Nederlandse glastuinbouwsec-
tor staat wereldwijd bekend als 
innovatief en oplossingsgericht 
en heeft om deze reden een sterke 
globale positie. World Horti Cen-
ter vindt het daarom belangrijk 
om nieuwe producten, trends en 
ontwikkelingen in de spotlights 
te zetten, elk jaar weer. Door een 
grootscheepse verbouwing in het 
centrum vindt de derde editie van 
de innovatie-tentoonstelling digi-
taal plaats. 

Bron: worldhorticenter.nl

Online Summer 
of Innovation 
2021 van start  

De verplichte milieurapport ages 
over 2020, die in de landelijke da-
tabase van de UO (uitvoeringsor-
ganisatie) worden verzameld, zijn 
binnen bij Hoogheemraadschap 
Delfl and. Voor het eerst is in het 
beheersgebied een 100% score 
gehaald. Richard Looije, toezicht-
houder bij Delfl and, is in zijn nop-
jes met het resultaat. 

Om de kwaliteit van het oppervlak-
tewater te verbeteren, hebben over-
heid en de sector afgesproken in 
2027 tot een nagenoeg nul-emissie 
van meststoff en en gewasbescher-
mingsmiddelen te komen. “Een goede 
waterkwaliteit is belangrijk voor de 
biodiversiteit en een gezonde leefom-
geving. De verbetering van de kwaliteit 
van het oppervlaktewater is voor de 
glastuinbouw een voorwaarde om een 
voldoende breed middelenpakket te 
behouden en belangrijk voor het ima-
go van en draagvlak voor de sector”, 
stelt Richard Looije. 

Nutt ige informatie 
Om tot nagenoeg nul-emissie te ko-
men, worden de emissienormen voor 
stikstof (meststoff en) stapsgewijs aan-
gescherpt. De rapportages worden 
gebruikt om te toetsen of het bedrijf 
aan de lozingsnormen voldoet en of 

verdere aanscherping haalbaar is. Voor 
grondgebonden teelten wordt via de 
rapportages duidelijk of de gebruiks-
normen voor meststoff en worden ge-
haald. “Dat is nuttige informatie voor 
ons als waterbeheerder, voor de ge-
meenten en de omgevingsdiensten én 
natuurlijk voor de ondernemers zelf: 
zit ik op de goede weg?” 
De UO gaat hier de komende jaren 
actief over communiceren met de on-
dernemers. Er wordt onder andere ge-
werkt aan het opstellen van geanoni-
miseerde overzichten van rapportages 
van tien of meer telers met dezelfde 
teelt. De intentie van de UO is om, in 
samenwerking met Glastuinbouw Ne-
derland, jaarlijks een nieuwsbrief te 
sturen naar de ondernemers met in-
formatie hierover. Ook wordt er door 
de UO gewerkt aan een systeem waar-
in tuinders worden ingelicht hoe ze het 
doen ten opzichte van collega-tuinders 
met dezelfde teelt. 
Handhavend optreden 
“Wij hebben op dit moment ongeveer 
1.400 actieve glastuinbouwbedrijven in 
ons gebied. Jaarlijks schrijven we na 1 
mei alle bedrijven aan die dan nog niet 
gerapporteerd hebben. Dat waren er 
dit jaar ongeveer 150. Het gaat dan om 
bedrijven die bijvoorbeeld vergeten 
zijn in te dienen, of een nieuwe eige-
naar hebben, of inmiddels gesloopt 

zijn. In juni en juli zoeken we dit uit en 
we bezoeken de dan nog openstaan-
de locaties. Als wij opvallende zaken 
zien, dan voeren we controles uit. De 
afgelopen jaren bleef er altijd wel iets 
openstaan, maar dit jaar hadden wij 
een 100% score zonder handhavend te 
hoeven optreden”, constateert Richard 
Looije. 

Inhoudelijke controle 
Nieuw vanaf dit jaar is dat de onderne-
mers vrijwillig kunnen invullen hoe ze 
aan de zuiveringsplicht voldoen. Toe-
zichthouders hebben ook de mogelijk-
heid om dit in de database aan te geven 
en ze hebben de mogelijkheid om aan 
te geven of ze dit gecontroleerd heb-
ben. Deze optie is vooral van belang bij 
bedrijven die nul-lozing rapporteren. 
“Waar de afgelopen jaren de nadruk lag 
op het verhogen van het percentage in-
gediende rapportages, ligt de komende 
jaren de nadruk op de inhoudelijke 
controle van de rapportage”, verdui-
delijkt Guus Meis, beleidsspecialist 
Water & Omgeving bij Glastuinbouw 
Nederland. “Binnen de UO is afgespro-
ken dat elk bevoegd gezag – gemeente, 
omgevingsdienst en waterschap - jaar-
lijks minimaal 8% van de rapportages 
inhoudelijk controleert. Inhoudelijk 
correcte rapportages zijn belangrijk 
om te laten zien wat de milieupres-

tatie van de sector is, maar ook om te 
laten zien wat haalbaar is. Wat ‘nage-
noeg’ nul-emissie is, moet nog worden 
bepaald”, zo geeft Guus Meis aan. De 
UO-registratie is een van de informa-
tiebronnen die daarvoor zal worden 
gebruikt. 

Controle op bijzonderheden 
Als reactie op het door Guus Meis 
genoemde percentage geeft Richard 
Looije aan dat Delfl and ruimschoots 

voldoet aan de gestelde norm. “In 2020 
hebben wij 10,4% procent van de rap-
portages inhoudelijk gecontroleerd 
middels een bedrijfscontrole. Wij con-
troleren sowieso elk jaar alle rappor-
tages op bijzonderheden. Denk hierbij 
aan ondernemers die niet voldoen aan 
de zuiveringsplicht, of aangeven nog 
op oppervlaktewater te lozen. Naar 
aanleiding daarvan vinden extra con-
troles plaats.”

Ondernemers en Delfl and halen 100% score UO-rapport age 

Om tot nagenoeg nul-emissie te komen, worden de emissienormen voor stikstof 
(meststoff en) stapsgewijs aangescherpt.  Foto: Photostudio G.J. Vlekke / Fotovak

KasGesprek is de podcast van 
Glastuinbouw Nederland over 
zaken die er toe doen in en om 
de kas. De zevende afl evering 
is een bijzonder gesprek; Spe-
cialist communicatie Jakoline 
van Straalen spreekt met Adri 
Bom-Lemstra over haar eerste 
honderd dagen als voorzitt er van 
Glastuinbouw Nederland. Ook 
directeur Ruud Paauwe zit aan 
tafel. Een gesprek over kansen en 
bedreigingen, over lobby in Den 
Haag en Brussel en over samen-
werking op diverse fronten.

door Roger Abbenhuijs

‘Een ervaren bestuurder en verbin-
der die weet wat er speelt in de glas-
tuinbouwsector en de gehele keten.’ 
Dat was kortgezegd het profi el van de 
voorzitter waarnaar Glastuinbouw 
Nederland begin dit jaar op zoek ging. 
Volgens directeur Ruud Paauwe vol-
doet Adri Bom-Lemstra daar volledig 
aan, zoals zij tijdens het podcastge-
sprek overduidelijk aantoont.

Positie behouden
In haar vorige functies, bij onder ande-
re gemeente Westland, het Waterschap 
en de provincie Zuid-Holland, heeft 
Adri Bom-Lemstra al de nodige kennis 
opgedaan van de glastuinbouw. Nu ze 
als voorzitter van de ondernemersor-
ganisatie meer de diepte in gaat, con-
stateert ze dat de problematiek bij veel 
thema’s heftiger is dan aan de voorkant 
gedacht. “Binnen energie, plantge-
zondheid, water en arbeid moet er echt 
wat veranderen, willen we als glastuin-
bouwsector onze positie behouden. Dat 
vergt inspanningen, in het besef dat de 
opbrengstprijzen voor onze producten 
de laatste jaren niet echt omhoog zijn 
gegaan. De belangen en de meerwaar-
de van de glastuinbouw moeten na-
drukkelijk onder de aandacht worden 
gebracht van de maatschappij, maar 
vooral van de politiek.”

Fantastische verhalen
Haar komst naar Glastuinbouw Ne-
derland viel min of meer samen met 
de benoeming van veel nieuwe leden 
van de Tweede Kamer en de start van 
de formatie. “Daardoor ligt de priori-
teit bij het benaderen en informeren 
van die nieuwe Kamerleden. Het is van 
strategisch belang voor de komende 
jaren dat we de specifi eke kenmerken 
van onze sector bij hen onder de aan-
dacht brengen. Als ondernemers en als 
sector hebben we fantastische verha-
len te vertellen. Dat is wat mensen ont-
houden. We moeten werken aan onze 
zichtbaarheid. Op gebied van energie 
zijn er, mede door onze lobby, voor de 
zomer al diverse moties ingediend en 
aangenomen. Het werkt dus.”

Met elkaar
Grote uitdagingen kun je alleen met 
elkaar oppakken; ketenbreed. Dat is de 
overtuiging van zowel Adri Bom-Lem-
stra als Ruud Paauwe. Samenwerking 
met Greenports Nederland en de re-
gionale Greenports enerzijds en ke-
tensamenwerking met vooral Groen-
tenFruit Huis en Royal Flora Holland 
anderzijds, zijn daar belangrijke voor-
beelden van. “Een eigen lobbyist in 

Brussel, als onderdeel van het Neder-
landse EU-lobbyteam, crisisteam Voe-
dingstuinbouw en crisisteam Corona 
zijn andere voorbeelden van samen-
werking waar Glastuinbouw Neder-
land nadrukkelijk op inzet”, geeft Ruud 
Paauwe aan.
Verantwoorde glastuinbouw, dat is en 
blijft het hoofdthema van Glastuin-
bouw Nederland voor de komende ja-
ren. Dat is ook de boodschap aan het 
nieuwe Kabinet. “Hoe die regering er 
ook uit gaat zien, verduurzaming zal 
het hoofdthema zijn”, verwacht Adri 
Bom-Lemstra. “Daar moeten we alert 
op zijn en daarmee kunnen we ons ook 
onderscheiden. Dan moeten we wel de 
dialoog aangaan met de maatschappij. 
Op gebied van gezondheid en geluk is 
de glastuinbouw een zeer belangrijke 
sector. We weten wat we kunnen telen 
en hoe we dat doen. Onze impact op 
milieu en ruimte is laag, dat is een feit. 
Als je de glastuinbouw verplaatst naar 
andere landen, dan gaat het beslist 
minder met de wereld, daar ben ik van 
overtuigd.”

Duizend dagen
Als het vizier wordt verlegd van de eer-
ste honderd naar de komende duizend 

dagen, dan spreekt Adri Bom-Lemstra 
de hoop uit dat leden en bestuur van 
Glastuinbouw Nederland stappen heb-
ben gezet om de gestelde doelen te re-
aliseren. “Veel telers zijn vooral bezig 
met vandaag, maar de belangrijkste 
doelstellingen liggen verder weg.” Ruud 
Paauwe hoopt dat de sector over een 
kleine drie jaar beter zichtbaar is bij de 
ministeries van LNV, EZK en Financiën, 
maar vooral ook binnen de EU. “Verder 
hoop ik dat het collectiviteitsbesef ver-
der omhoog gaat in de glastuinbouw. 
Er zijn nu nog te veel freeriders, terwijl 
de uitdagingen voor de komende jaren 
in ieders belang zijn.”

Eerdere onderwerpen
Dit is de zevende uitzending van Kas-
Gesprek, de podcast van Glastuinbouw 
Nederland over zaken die er toe doen 
in en om de kas. De onderwerpen 
van eerdere uitzendingen zijn: ar-
beidsmigratie, goed werkgeverschap, 
CO2-voorziening, collectieve water-
zuivering, goed gietwater en kwaliteit 
oppervlaktewater. Beluister de eerdere 
uitzendingen op de website van Glas-
tuinbouw Nederland of via de bekende 
podcastkanalen.

Voorzitt er Adri Bom-Lemstra in podcast KasGesprek van Glastuinbouw Nederland:

‘De wereld is slechter af als glastuinbouw 
uit Nederland verdwijnt’

Het KasGesprek met Adri Bom-Lemstra, Jakoline van Straalen en Ruud Paauwe.  Foto: PR


